
  

   
  Skolebestyrelsesmøde  
  Torsdag d. 14. december 2023, kl. 18.00 -20.00.      
  Mødet afholdes på Nykøbing Skole. 
   
  Der vil som vanligt været muligt at deltage i fællesspisning fra kl. 17.45 - 

Husk at melde afbud, hvis du ikke deltager. 
 

Dagsorden 
 

Referat 

Deltagere: 
Kristine Berg, Jon Sanders, Signe Vang Nielsen, 
Lærke Malmbak Stounberg, Therese Kruuse 
Tvestmann, Morten Mathiasen, Casper Nordahl Ni-
elsen, Rafael V. Clausen Levald, Anita Petersen, 
Karina Lykke Petersen, Thomas Nielsen, Sofie 
Brandt, Martin Lynggaard, Malene Gylling Peter-
sen, Dorte Høholt Jensen, Bettina H. Schou, Mik-
kel Thorsøe Madsen, Krista Clausen og Trine H. 
Mortensen 
 

Afbud: Karina Lykke Petersen, Thomas Nielsen, Sofie 
Brandt, Signe Vang Nielsen og Lærke Malmbak 
 
Tilstede:  
Kristine Berg, Therese Kruuse Tvestmann, Morten 
Mathiasen, Rafael V. Clausen Levald, Anita Petersen, 
Casper Nordahl Nielsen, Martin Lynggaard, Malene 
Gylling Petersen, Dorte Høholt Jensen, Bettina H. 
Schou, Mikkel Thorsøe Madsen, Krista Clausen og 
Trine H. Mortensen 
 
 
Elevrådsrepræsentant:  
Maja 

Godkendelse af referat  
Tid: 2 min. 
 

Godkendt. 

Godkendelse af dagsorden  
Tid: 2 min. 
 

Godkendt. 

68. Mobilpolitik 
Punkt til drøftelse. 
v/Trine, Mikkel og Bettina 
Tid: 45 min. 
 
./. Udkast til politik fra Nykøbing Skole udleveres 
på mødet. 
 

Drøftelse af mobilpolitik, som er i proces på Nykøbing 
Skole. 
  
Egebjerg og Odden Skole har en mobilpolitik. Mobilen 
afleveres om morgenen og udleveres igen efter 
skole. Mobilen kan benyttes i relevante undervis-
ningssammenhæng, men afleveres igen.  
 
Oplæg til drøftelse i SB, som måske kan føre til et 
mere overordnet princip fra SB for skolen.  
På møde med skolebestyrelsesformænd og BUU har 
mobilpolitik ligeledes været drøftet. BUU ønsker ikke 
at lave en kommunal politik, men understøtter gerne 
en proces for arbejdet.  
Der har ligeledes været oplæg om skærm- og mobil-
politik for personalet og SB af Imran Rashid i starten 
af skoleåret.  
 
Nykøbing er i proces ift. at finde en model. Hidtil har 
eleverne i overbygningen fået lov til at få mobilerne i 
pauserne, men man oplever mange forstyrrelser i lø-
bet af en dag.  
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Med baggrund i Rashids oplæg og afdelingens erfa-
ringer, ønsker man at indføre en mobilpolitik, hvor 
eleverne ikke har deres mobiltelefon i løbet af dagen.  
Der skal laves en ramme, hvor eleverne kan være i 
skole og sfo uforstyrret af sociale medier m.v.  
Der har været afholdt et pædagogisk temamøde med 
personalet og der er i kølvandet heraf nedsat et ud-
valg, som skal arbejde videre med det. Efter nytår 
inddrages elevrådet og afdelingsrådet i drøftelserne.  
Afdelingen indhenter god inspiration fra Nyborg Gym-
nasium, særligt ift. den praktiske del og handlemulig-
heder, når eleven ikke ønsker at aflevere telefonen, 
eller når forældrene bliver bekymrede for ikke at 
kunne komme i kontakt med deres børn.  
Der er indkøbt mobilskabe til alle klasser. Elever skal 
også aflevere urene.  
Eleverne inddrages i drøftelser af, hvad der skal være 
i stedet for mobilerne i pausen: spil, halaktivitet og 
lignende. Det blev drøftet hvad man kan gøre ift. ele-
ver, som har behov for telefonen fx i forbindelse med 
ordblindhed, hvor mobilen benyttes som understøt-
telse i fagene. Det kunne være en mobil, som man 
har på skolen. Der laves plads til dispensationer ved 
behov.  
 
Forventes implementeret i indeværende skoleår. Den 
foreløbige plan er vinterferien, men der er mange de-
taljer, som fortsat skal være på plads.  
 
SB: Ser ud som en rigtig god og grundig proces. God 
opbakning fra SB.  
Også i tråd med ministeriets anbefalinger.  
Det blev drøftet at det ville være godt med en kom-
munal politik, så der ikke er så stor en forskel mellem 
skolerne.  
 
SB opfordrer til, at man gøder jorden og melder ud til 
forældrene, at man er i gang med at se på det. Det 
er noget, man drøfter på nationalt plan, så timingen 
er god.  
 
Opfordring til, at politikken formuleres til også at om-
fatte andre skærme, fx smart watches.  
 
Vigtigt at information om skolens nummer er lettil-
gængeligt på hjemmesiden, så forældrene er trygge 
ift. at kunne komme i kontakt.  
 
SB besluttede at de vil udarbejde et princip for bru-
gen af digitale devices, samt at de tager udgangs-
punkt i de nuværende politikker fra Odden og Ege-
bjerg samt oplægget fra Nykøbing. Kristine og Lærke 
udarbejder et forslag med udgangspunkt heri.  
 
Vigtigt, at elevrådet inddrages.  
 
Mobilpolitikkerne fra Odden, Egebjerg samt Nykø-
bings oplæg sendes ud med referatet.  
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69. Overgangsprincippet / proces-
sen. 
Genoptagelse af punkt fra sidste møde – beslut-
ningspunkt. 
v/Trine 
Tid: 15 min. 
 

De ændringer, som blev drøftet og aftalt på sidste 
SB-møde, er nu tilføjet.  
 
Overgangsprincippet med ændringer er vedtaget den 
14.12.2023.  

70. Nyt fra afdelingen; 
Pædagogiske tiltag i frikvarterer. 
v/ Bettina og Mikkel 
Tid: 20 min. 
 

Nyt pædagogisk tiltag i forhold til en elevgruppe, der 
har udfordret skolens ramme. Denne elevgruppe er 
ny på skolen og samlede sig i en gruppering, hvilket i 
en periode gav et øget konfliktniveau. 
Det pædagogiske tiltag omfattede en AKT-indsats 
over tre dage omkring adfærd, og forventninger til 
deres adfærd. Derudover er der sat fokus på gode 
frikvartersaktiviteter for overbygningen. 
Hallen er blevet åbnet, bord og stole stillet op i fæl-
lesrummet med AKT-bemanding, hvor man kan få te 
og en snak, eller fx spille bordtennis. Eleverne er 
kommet væk fra gangene ud i nogle aktiviteter.  
I december måned er der ikke gruppearbejde i fæl-
lesarealerne.  
 

71. Nyt fra SFO 
v/Dorte 
Tid: 15 min.  
 

SFO’en har indført aftenhygge med flot fremmøde. 
Artikel herom sendt ud med dagsorden til sidste 
møde i november.  
Forældrene har mulighed for at få en kop kaffe, når 
de henter. Det vil de gerne.  
 
Nyt tiltag om at være ude lige efter skole i SFO 1. 
Det giver en hel anden ro til leg og aktivitet, når de 
efterfølgende kommer ind. Men også bevidsthed om, 
at det er børnenes fritid og at man ikke lægger for 
meget beslag på deres valg af aktivitet.  
 
Pædagogerne har fået en arbejdstidsaftale. Den lig-
ner lærernes på flere punkter, herunder puljer og op-
gaveoversigt.  
 
Fremover tæller de studerende ikke med i normerin-
gen. Det giver rum til de studerende til at lære. Des-
værre har Nykøbing ikke fået nogle studerende i 
denne omgang, men ser frem til det fremadrettet. 
Dette er en politisk beslutning der er truffet og som 
bestyrelsen inden beslutningen gav høringssvar om.  
 
Det opleves at gabet mellem 4.-6. klasse i SFO er 
blevet større. 6. klasse er i højere grad præget af at 
være præ-teenagere end tidligere.  
Mobilerne udleveres i løbet af klubtiden og de ældre 
elever har tendens til at sidde på den frem for at 
indgå i fællesskabet.  
 
Elevrådsrepræsentanten oplevede, at de bare sad på 
deres mobiler, da hun gik der. Derfor stoppede hun, 
fordi de ikke talte sammen.  
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Der er en opmærksomhed på at invitere ind i fælles-
skabet.  
SFO’en bliver også en del af den kommende mobilpo-
litik.  
 
Der har været afholdt julehyggearrangement for for-
ældre i SFO’en med stort fremmøde. Man oplever en 
større interesse og deltagelse fra forældrene.  
 

72. Nyt fra Skoleleder 
v/Trine  
Tid: 2 min. 

 

Anne er gået på pension. Stillingsopslag er slået op.  
Lang ansøgningsfrist. Del endelig i jeres netværk.  
 
Mikkel har også valgt at gå på pension ved udgangen 
af dette skoleår. Efter nytår går MED-udvalget i Nykø-
bing i gang med at skrive stillingsopslag med ansæt-
telse pr. 1/8-24. Måske samme model som stillingsop-
slaget for Odden Skole med et lokalt og fælles afsnit 
for afdelingerne.  
 
Byggeriet i Nykøbing: Næste møde er 11/1. Valg af 
hovedentreprenør. Man er velkommen til at deltage 
som SB- eller elevrådsrepræsentant, hvis man ønsker 
det.  
 

73. Nyt fra bestyrelsesforperson 
v/Kristine  
Tid: 2 min. 
 

Orientering om mødet i BUU om bl.a. mobilpolitik. 
 
11/1-24 er der seminar om bæredygtighed i forenin-
ger og bestyrelser. Man kan selv melde sig til, hvis 
man er interesseret. Kristine har meldt sig til.  
 
Sidste møde i kalenderåret. Tak for rigtig godt sam-
arbejde i bestyrelsen fra forpersonen.  
 
Hvis man har ønsker til punkter på dagsorden eller 
kommentarer, kan man henvende sig til Trine eller 
Kristine. Er der luft og tid nok til punkterne? Skal 
dagsorden se anderledes ud? 
 

74. Opsummering af hovedpunkter 
til Aula/alle forældre 
v/Kristine  
tid: 2 min. 
 

Proces om mobilpolitik på afd. Nykøbing Skole blev 
drøftet. Ledelsen sender skriv ud også i forlængelse 
heraf.  
 
Der er igangsat gode pauseaktiviteter for eleverne, 
herunder adgang til hallen. Eleverne er glade for det. 
   

EVT. 
 

 

Punkter til de kommende møder:  
 
 

• SoMe (hvad har der været af opslag på de 
sociale medier siden sidst?) 

• Overgangen fra børnehave til o. klasse nu 
hvor før-skoleordningen er afskaffet.  

• Hvordan varetages seksualundervisningen? 
 

Næste møde:  
 

Næste møde: 
Tirsdag d. 16. januar 2024 på Odden Skole. 
 

 


